
ordon McInally'ye Uluslararası Ro-
tary başkanı olarak yaklaşmakta
olan yılı hakkında bir şey sorarsanız,
sizi hemen durdurup : “Bu benim yı-
lımla ilgili değil. Rotary'nin yıllarından

biri," diye düzeltecektir. "Sürekliliğe çok inanıyo-
rum ve yılları tek başına görmüyorum."

McInally fırtınalı bir Ekim gününde Ro-
tary'nin iletişim ekibinin altı üyesiyle dünyanın
dört bir yanındaki Rotary üyelerinden sosyal
medya aracılığıyla toplanan soruları yanıtlamak
için bir araya geldi. Bir film ekibi bom mikrofon-
ları, kameralar ve ışıklar kurarken Gordon’un
tüm odayı güldüren hızlı bir zekası ve kolay an-
laşılır şakalaşması var. Kendisini İskoçya,
South Queensferry Rotary Kulübü'nün bir üyesi
olarak ilan ederken tuhaf telaffuzuyla ilgili de bir
espri yaptı: "Aksan eksikliğine rağmen, ben İs-
koç'um ve bu gerçekten de son derece gurur
duyuyorum."

McInally'nin İskoç soyu, duvarda İskoç res-
sam John Lowrie Morrison'ın son derece renkli
bir manzara resminin bulunduğu işyerinde ol-
dukça belirgindir. İskoçya'nın genellikle tasvir
edildiği kadar kasvetli olmadığını gözlemliyor.
"Bazen oldukça parlak bir yer olabiliyor." Ger-
çekte McInally, İskoçya hakkındaki bir dizi ön-
yargıyı ortadan kaldırmak için çalışıyor. "Ekose
ve ekose oldukça geleneksel ve basmakalıp"
diye açıklıyor. Bunun yerine başkanlık kravatı,
en sevdiği sanatçı olan Morrison'ın kullandığı
canlı renklerin yanı sıra başkanlık motifine
ilham veren Tayland’de verilen deniz kabuğun-
daki renklerden etkilendi. İş yerindeki diğer ren-
kli tuhaflıkların yanı sıra McInally'nin kafasının
devasa bir kartondan kopyası, Minneapolis'teki
bir Rotary Enstitüsünden sonra ona hediye
edildi. Turistler, Instagram selfieleri için onu ya-
kalamaya hevesli. "Düşüncelerimden, benden
aldıklarından daha fazla anlam çıkardıklarını
düşünüyorum" diye gülümsüyor.

McInally, South Queensferry kulübüne 26
yaşında katıldı. O ve eşi Heather kısa süre

önce evlenmişlerdi ve kendilerine Edinburgh dı-
şındaki bir kasabada yaşam kurmak istiyorlardı.
Tanıştıkları bir çiftçi onları bir Rotary toplantı-
sına ve ardından birkaç Rotary toplantısına
daha davet etti ve McInally daha ne olduğunu
anlamadan Rotary üyeliği yolunda ilerliyordu.
(Heather McInally aynı zamanda bir Rotaryen,
Selkirk's Borderlands Uydu Kulübü'nün bir
üyesi.) "Edinburgh'ta tek başına çalışan bir diş
hekiminin dünyada nasıl önemli bir fark yarata-
bileceğini anlayamıyordum" diyor. "Ama Ro-
tary'nin bir üyesi olarak bunu yapabileceğimi
çabucak öğrendim ve yaptım."

Yılını - hayır, 2023-24 Rotary yılını - ailesini
doğrudan etkileyen ve çoğu zaman gizli tutulan
bir sorun olan ruh sağlığına dikkat çekmek için
kullanmak istiyor. McInally, bipolar bozukluğu
olan kişilere, ailelerine ve bakıcılarına yardım
eden bir hayır kurumu olan Bipolar UK'nin elçi-
sidir. Birleşik Krallık ve İrlanda'daki Uluslararası
Rotary, ülke çapında daha güçlü bir destek
grupları ağı oluşturmaya yardımcı olmak üzere
üyelerin yeteneklerini bir araya getirmek için ku-
ruluşla bir işbirliğini duyurdu. "Sadece çek def-
terlerinden ziyade Rotary üyelerinin becerilerini
kullanmaya inanıyorum" diyor.

Temel değerleriniz nelerdir ve liderlik
etme şeklinizi nasıl şekillendirirler?

Natarajan Sundaresan, Koothapakkam Ro-
tary Kulübü, Hindistan

Temel değerim tek kelimeyle özetlenebilir:
"ilgilenmek". İnsanları önemsediğimi düşünmek
istiyorum. Uzun yıllar diş hekimi olarak çalıştım,
insanlarla ilgilendim. Ailemin bana aşıladığı bir
şeydi. Bu çocuklarımıza aşıladığımız bir şey. Ve
en iyi yanı, torunlarımıza damgasını vurduğunu
görebiliyorum. İnanıyorum ki dünya daha güzel
ve daha merhametli olsaydı, çok daha iyi ve
daha huzurlu bir yer olurdu. İlerleme kaydettiği-
mizi görmek isteyeceğim alanlardan biri de
barış.

“Heyecanlarını kaybetmiş” görünen Ro-
tary üyelerini nasıl yeniden alevlendirebiliriz?

ROTARY DERGİSİ8 MART 2023

SÖYLEŞİ

G
Sorularınıza yanıt olarak, Rotary'nin gelecek dönem
başkanı, temel ilkesinin ilgilenmek olacağını belirtti.

Siz sordunuz
Gordon McInally

cevapladı

Gerçekte
McInally,

İskoçya
hakkındaki bir
dizi önyargıyı

ortadan
kaldırmak için

çalışıyor.
"Ekose ve

ekose oldukça
geleneksel ve

basmakalıp"
diye açıklıyor.



ROTARY DERGİSİMART 2023 9

Gordon McInally
İskoçya, South Queensferry
Rotary Kulübü



Jannine ve Paul Birtwistle, Guernsey Ro-
tary Kulübü, Channel Adaları

Jannine ve Paul'ü iyi tanırım ve onlardan
soru almak her zaman bir zevktir. Bazı Rotary
üyelerinde kaybolan kıvılcımı yeniden canlan-
dırmanın en iyi yönteminin, Rotary kulübü de-
neyiminin olabildiğince harika ve herkese
uygun olmasını sağlamak olduğuna inanıyo-
rum. Herkese uyan tek bir durum değil. Bazı
kulüpler bir şehir kulübünde öğle yemeğinde
2,5 saat toplanmak isteyebilir. Bazı kulüpler,
bir Cumartesi sabahı işe gitmeden önce kahve
ve simit eşliğinde 45 dakika toplanmak isteye-
bilir.

Her şey hizmette biter. Bizler hem üye hem
de hizmet kuruluşuyuz. Bu bir ya/ya da du-
rumu değil. Hizmet yapmak için orada olma-
mız gerekiyor, çünkü bundan sadece daha
fazla zevk almayacağız, aynı zamanda bizi gö-
rebildikleri için gelip bize katılmak isteyen
daha fazla insan göreceğiz.

Rotary'nin 2023-24'te iklim değişikliğini
ele almak için hangi somut planları var?

Abdur Rahman, Secunderabad Rotary Ku-
lübü, Hindistan

Şu anda üzerinde çalıştığımız büyük proje-
lerden biri dünyanın çeşitli yerlerine mangrov
dikmek ve benzer daha pek çok projemiz var.
Ancak Rotary'nin tek başına iklim değişikliği
sorununu çözemeyeceğini unutmamalıyız. Ça-
lışabileceğimiz düzeyde çalışmalı ve iklim de-
ğişikliği sorununu ileriye dönük olarak ele
aldığımızdan emin olmak için dünyanın dört bir
yanındaki hükümetleri teşvik etmeli ve savun-
malıyız.

Daha fazla Rotaraktörü, Rotary Kulüple-
rine katılmaya nasıl motive edebiliriz?

Dale Kerns, Kuzey Doğu Rotary Kulübü,
Maryland

Onları Rotary kulüplerine Rotaraktör olarak
getirmeli ve onlara kulübün geleceğini belirle-
melerine yardımcı olma fırsatı vermeliyiz.
Mentorluğu tartışıyoruz. Ancak tersine mentor-
luk da vardır. Rotaraktörler bize çok şey öğre-
tebilir. Hong Kong, Rotaraktörleri Rotary'ye
entegre etmede dünyanın en başarılı yerlerin-
den biridir. Sorunsuz bir şekilde Rotaract'tan
Rotary'ye geçerler. Sonuç olarak, küçük bir
bölünme var. Rotaract ve Rotary'yi harika bir
şekilde birleştiriyorlar. Bu her iki tarafa da
büyük fayda sağlar. Bazıları Rotaract'ın Ro-
tary'nin geleceği olduğunu düşünür, ancak
gerçekte bugündür.

Hangi gençlik programları sizin için
önemli?

Lindy Beatie, Penn Valley Rotary Kulübü,
California

RYLA [Rotary Yarının Liderlerini Arıyor]
benim favorimdir. Dünya üzerinde, bilhassa
kendi bölgemizde, RYLA'lar ile pek çok başa-
rıya tanık olduk. Potansiyeli olan bir lise öğren-

cisi bir RYLA deneyimine katıldığında mey-
dana gelebilecek dönüşüm inanılmaz oluyor.
Bazen bir RYLA deneyimine katılan sessiz, içe
dönük genç öğrenciler, eğitim sonunda kendi-
lerini bulurlar ve gelişirler. Ne olursa olsun yük-
seklere uçacak olan yüksekten uçanlar yerine,
umut vaat eden insanları RYLA deneyimine
göndermemiz çok önemlidir. Bizler, insan ye-
tiştirme potansiyeline sahibiz.

Ayrıca Rotary Gençlik Değişimine de çok
inanıyorum. Artık gençlik değişim programını
yeniden ateşleyebilecek bir konumda olduğu-
muz için çok mutluyum. Son birkaç hafta
içinde, hayatlarını değiştirecek bir deneyim için
dünyanın dört bir yanına uçan genç insanlar
gördüm. Bu, daha barışçıl bir dünya yaratma
meselesine geri dönüyor. Çünkü gençleri alıp
diğer gençlerle tanıştırabilir ve bir yıl boyunca
başka kültürlerde yaşamalarına izin verebilir-
sek, temelde hepimizin aynı insanlar olduğu-
muzu anlamalarına sebep oluruz. Çatışmaya
gerek yok çünkü hepimiz aynı yöne gitmeye
çalışıyoruz ve hepimiz aynı şeyi arzuluyoruz.

Rotary yeni ortaklıklar kurmaya ve yeni
projeler başlatmaya devam ediyor. Bir baş-
kan diğerinden görevi devralırken sürekli-
liği nasıl sağlayabiliriz?

Marissa De Luna, Sweetwater San Diego
Rotary Kulübü, California

Süreklilik derken her yıl aynı şeyleri yap-
maktan bahsetmiyorum. Demek istediğim, sü-
rekli bir ilerleme ve gelişme sürecidir. Bunu
başarmak için, çeşitli proje ve girişimleri dik-
kate almalıyız, çünkü herhangi bir zamanda
çeşitli ihtiyaçlar ve beklentiler bize empoze
edilir. Sonuç olarak, ikisinin birbirinden bağım-
sız olduğuna inanmıyorum. Yeni girişimlere ka-
tılabileceğimize ve yeni şeyler
deneyebileceğimize inanıyorum. Ancak yine
de uzun vadede ilerleyerek ve tek bir başkan-
lık dönemi boyunca işleri bitirmek için yarışma-
dan süreklilik sağlayabiliriz.

Rotary'de tam olarak gerçekleşmemiş
bir organizasyon olarak gördüğünüz en
büyük potansiyel nedir?

Claudia Arizmendi, Hermosillo Milenio Ro-
tary Kulübü, Meksika

Pandemi sürecinde gönüllülükte büyük bir
artış gördük. Bence bu insanlarla bağlantı kur-
mak ve onları Rotary aracılığıyla gönüllülüğü
sürdürmeye teşvik etmek için harika bir fırsatı-
mız var. Diğer insanları önemsemenin herke-
sin doğasında olduğuna inanıyorum. Bunu
insanlardan çıkarabilirsek ve pandemi sıra-
sında gördüğümüz bakım ruhunu geliştirebilir-
sek, ne harika bir miras. Dünya çapında
yaklaşık 6,5 milyon insan COVID nedeniyle
öldü ve bu yüzden boşuna ölmemeliler. O dö-
nemde gönüllülük ruhunu yeniden alevlendi-
ren insanlarla bağlantı kurabilirsek bir şeyler
başarmış oluruz.
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Bize başkanlık temanızdan bah-
sedin.

Dünyada Umut Olalım teması ola-
cak. Gerçekten her şeyin umutla baş-
ladığını düşünüyorum. 2004 Hint
Okyanusu tsunamisinin ardından Birle-
şik Krallık ve İrlanda'da Uluslararası
Rotary tarafından kurulan bir köyün
açılışını yaparken Tayland'da bir ka-
dınla tanıştım. Henüz 50 yaşında ol-
masına rağmen 70-80 yaşlarında
görünüyordu. Tsunami sahip olduğu
her şeyi yok etmişti. Evi yıkıldı. Ve et-
rafa baktığımda evinde başka hiçbir
şey yoktu. Yeni bir eve taşınmıştı ama
her şeyini kaybetmişti. Yine de 30 yılı
aşkın süredir sakladığı bir deniz kabu-
ğunu bana vermekte ısrar etti. "Umut
dahil her şeyi kaybetmiştim" diye açık-
ladı. Ancak Rotary devam etmem için
bana umut verdi.” Ve bugüne kadar bu
kabuğa sahibim. İnsanların umudu
yoksa, asla ileriye gidemezler. Bu bir
eylem çağrısı: Dünyada umut yaratın.

Öncelikleriniz neler?
Süreklilik açısından, kız çocuklarını

ve kadınları güçlendirmeye devam
etmek istiyoruz. Ayrıca, insanları sanal
değiş tokuş yapmaya teşvik edeceğiz.
Bu, sıfırdan barış inşasına konuşula-
cak. Bu savaşları durdurmakla ilgili
değil; savaşların başlamasını durdur-
makla ilgili. Korunma tedaviden daha

iyidir. Odak alanlarımızın hemen
hemen hepsi bunu yapabilecek potan-
siyele sahip.

Üçüncü şey de bir akıl sağlığı giri-
şimidir. Pandemiden çıkarken, akıl
sağlığı zayıf olan birçok insan var.
Bence bu bir sonraki salgın. Akıl sağ-
lığı kötü olan arkadaşlarımla deneyi-
mim var. Sanırım hepimiz zaman
zaman kötü ruh sağlığından muzdarip
olduk. Rotary o alana girecek ve ne-
rede fark yaratabileceğimiz hakkında
konuşmaya başlayacak kadar büyük
ve cesur olmalıdır. En temel düzeyde,
sadece ruh sağlığı hakkında sohbeti
başlatmak ve insanların ihtiyaç duyabi-
lecekleri herhangi bir profesyonel yar-
dıma erişmelerine yardımcı olmak ve
ardından bu yolculuk boyunca onları
desteklemektir.

Ağabeyimi intihar sonucu kaybet-
tim. Bu, hala dayanılmaz derecede acı
verici. Bunu sempati uyandırmak için
değil, insanları bu tür şeylerin herkesi
etkilediği konusunda bilinçlendirmek
için paylaşıyorum. Böyle sorunları halı-
nın altına süpüremeyiz. 1,4 milyon ki-
şiden oluşan küresel bir ağ olarak,
bunu bir tabu ve utanç olmaktan çıkar-
mak için bir fark yaratma fırsatına sa-
hibiz.

Büyük Britanya ve İrlanda'da
Uluslararası Rotary'nin başkanı ola-

rak da görev yaptınız. Bu deneyim-
den bu role getireceğiniz neleri öğ-
rendiniz?

Her iki veya üç günde bir farklı ya-
taklarda nasıl uyuyacağımı öğrendim -
o yıl boyunca İngiltere ve İrlanda'da
çok seyahat ettim. Rotary kulüplerinin
hepsinin farklı olduğunu ve herkesin
farklı ilgi alanları olduğunu öğrendim.
Herkes benim kadar tutkulu değil -
bazen biraz fanatik olduğumu düşü-
nürdüm. Ama herkeste bir şeyler var-
dır. İşin sırrı, insanların çıkarlarından
yararlanmak ve yapmak istedikleri
şeyleri yapmalarına izin verildiğinden
emin olmaktır. Bu, üyelerin de getiril-
mesinden bahsediyor. Üyeleri getirip
sonra onlara ne yapmaları gerektiğini
söylemiyoruz. Üyeleri getiriyoruz ve
Rotary'nin onlar için neler yapabilece-
ğini soruyoruz.

Diş hekimi olarak çalışıyorsu-
nuz. Bir diş olsaydınız hangi diş
olurdunuz?

Büyük ihtimalle ön diş olurdum,
çünkü işi yapan ilk diş o. Hiçbir şey so-
nuna kadar arkaya doğru itilmez. Ben
önden ilerlediğimi düşünmeyi seviyo-
rum, oysa sen kesici dişlerinle ilerliyor-
sun. Bununla birlikte, bir kesici diş
diğer dişlerden daha hayati değildir,
beslenme sürecinde de aslında hepsi
eşit derecede önemlidir.

Bir grup gazeteciyi bir araya toplayıp kendilerine ait birkaç soru sormalarına
izin veremezsiniz. İşte Rotary dergisi editörlerinin bilmek istedikleri:




